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REVISTA PRESEI 

 
 

 Liviu Dragnea, încurcat de reacția sindicatelor: 'E prima oară când salariile cresc în mod serios și apar 
nemulțumiri' 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat joi, la Deva, că trecerea contribuţiilor sociale de la angajator la angajat 
nu va afecta veniturile salariaţilor şi nici pe angajatori, el adăugând că trebuie aflat ce e în spatele grevei generale 
anunţate de centrala sindicală CNSLR Frăţia, în condiţiile în care "este pentru prima dată când salariile cresc într-
un mod serios pentru toată lumea" şi "apar nemulţumiri".  
 
"Eu nu-mi aduc aminte să fi vorbit cu vreun om de afaceri, în ultima perioadă, şi să spună că este afectat de acest 
lucru (trecerea contribuţiilor sociale la angajaţi, n.red). (...) Angajatorul face mai puţine ordine de plată şi nu mai 
are atât de multe contribuţii. De asemenea, nu se mai pune problema ca un angajator să nu plătească acele 
contribuţii pentru că ele vor fi stopate la sursă, fiind vorba de contribuţii în contul angajatului", a spus Liviu 
Dragnea, potrivit agerpres.ro. 
Preşedintele PSD a afirmat că a avut discuţii şi cu administraţia Uzinelor Dacia, el arătând că persoanele din 
conducerea companiei nu i-au spus că ar avea probleme de pe urma transferului contribuţiilor sociale la angajaţi.  
 
"Nu au de gând să micşoreze salariile nete pentru niciun angajat. Şi niciun om de afaceri normal la cap şi de bună 
credinţă nu-şi va permite să se folosească de această modificare pentru a scădea salariul angajatului", a afirmat 
Dragnea. 
 
Întrebat despre greva generală anunţată de CNSLR Frăţia, preşedintele PSD a afirmat că încearcă să înţeleagă ce 
se află în spatele acestei acţiuni, apreciind că este pentru prima dată când salariile se majorează semnificativ, iar 
sindicatele sunt nemulţumite.  
 
"Încercăm să aflăm ce se află în spatele acestei acţiuni. Este pentru prima dată când se măresc salariile într-un 
mod serios pentru toată lumea, salariul minim este mărit în fiecare an, cash-ul pe care angajatul îl duce acasă este 
mai mare, contribuţia la pensii va creşte de 2,5 ori, cel puţin, şi apar nemulţumiri. Guvernul a discutat foarte mult 
cu mai multe sindicate. Una spun la o întâlnire când sunt mai mulţi, alta spun când sunt în discuţii particulare", a 
conchis Liviu Dragnea.  
 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, şi premierul Mihai Tudose s-au aflat joi într-o vizită în judeţul Hunedoara, prilej 
cu care cei doi s-au întâlnit cu angajaţii şi sindicatele de la termocentrala Mintia şi cu oamenii de afaceri membri 
ai Camerei de Comerţ şi Industrie Hunedoara. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Klaus Iohannis îl 'ironizează' pe ministrul Finanțelor și cere socoteală Guvernului: 'Și sindicaliștii se întreabă ca 
și mine ce se întâmplă'  
Klaus Iohannis le-a dat dreptate sindicaliștilor care amenință cu greve uriașe, fiind nemulţumiți în principal de 
transferul contribuţiilor sociale de la angajator la angajat. 
"Ar trebui să-l întrebați pe ministrul Finanțelor, cel cu pilonul, el trebuie să explice de ce românii nu vor câștiga 
mai mult. Aceste mișcări sindicale sunt lesne de înțeles. Așa cum mi-am pus eu intrebare de ce se întâmplă așa, la 
fel s-au întrebat și sindicaliștii. Însă ei nu au primit niciun răspuns. Și cum e posibil să apară scăderi salariale, apar 
aceste mișcări sindicale. Chiar vă rog să-i întrebați dacă sunt bani.", a spus Klaus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Dacia anunță că iese în stradă împotriva Guvernului 
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Sindicatul Automobile Dacia a anunţat joi că va organiza un miting la care vor participa aproximativ 8.000 de 
salariaţi, de la mai multe fabrici din judeţul Argeş, care sunt nemulţumiţi de transferul taxelor de la angajator la 
angajat. 
Viceliderul Sindicatul Automobile Dacia (SAD), Ion Iordache, a declarat, joi, că protestul va avea loc în faţa Casei 
de Cultură a Sindicatelor din Mioveni, în data de 7 noiembrie. 
„Este un miting de protest împotriva coaliţiei PSD-ALDE. Suntem nemulţumiţi de propunerea transferului taxelor 
şi impozitelor de la angajator la angajat. Este fără precedent şi vom lupta împotriva acestui lucru. Acest transfer ar 
avea un efect devastator asupra salariaţilor”, a declarat Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oamenii de afaceri, alarmaţi de măsurile fiscale propuse de Guvern: "Opriți terapia de șoc" 
"Opriți terapia de șoc”, a fost mesajul transmis de oamenii de afaceri. Ba mai mult, aceștia plănuiesc să se opună 
eventualelor modificări fiscale pe care Guvernul le va face. 
Oamenii de afaceri propun o perioadă de până la șase luni în care să discute, alături de guvernanți, pentru a 
ajunge la un consens favorabil ambelor părți. 
"Aş rezuma totul în patru cuvinte: Opriţi terapia de şoc”, a spus Florin Pogonaru, preşedintele Asociaţiei 
Oamenilor de Afaceri din România (AOAR). Reprezentanții mediului de afaceri au cerut o perioadă de măcar trei 
ani fără schimbări fiscale. 
„Mesajul nostru de astăzi este foarte simplu: Haideţi să tragem aer în piept, să intrăm într-un dialog real. Toţi cei 
care sunt implicaţi în aceste măsuri, pornind chiar de la pensionari, de la angajaţi, finanţatori, politicieni, 
autorităţi, preşedinţie, mediul de afaceri, haideţi să facem stop, să tragem aer în piept şi să ne luăm timp, 3 – 4 
luni, cât e nevoie, pentru a analiza, a face un studiu de impact pe care noi nu l-am văzut şi pentru a ajunge la un 
consens”, a propus Dragoș Anastasiu. 
Preşedintele PIAROM, Cristian Pârvan a declarat la REALITATEA TV că patronatele nu au fost promotorii acestei 
măsuri, ci ea este una strict a Guvernului.  
"Nu există un temei legal în care să poţi obliga oamenii de afaceri să crească salariile după cum solicită sindicatele. 
Numeroşi oameni de afaceri care făcând calculele au constat că cheltuiala lor nu creşte prin creşterea salariului 
brut", a declarat Pârvan la REALITATEA TV. 
"Guvernul a făcut la limită ce a putut, iar această reglementare va obliga toate companiile să-şi revadă grila de 
salarizare", a declarat Pârvan la REALITATEA TV. 
(Sursa: Realitatea) 
 
 

 S-a CONFIRMAT: Guvernul are, vineri, ȘEDINȚĂ EXTRAORDINARĂ 
Premierul Mihai Tudose va conduce, vineri, 3 noiembrie, o şedinţă extraordinară de Guvern, Palatul Victoria, de la 
ora 14.00! Conform informațiilor STIRIPESURSE.RO, în această ședință vor fi adoptate mai multe acte normative 
extrem de importante. Tudose vrea să adopte modificările Codului Fiscal, care vor include transferul contribuțiilor 
către angajați. 
Azi, Klaus Iohannis a cerut Guvernului să renunțe la decizia de a transfera contribuțiile sociale la angajat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 UPDATE Iohannis: Solicit coaliției să renunțe la acest tip de politică fiscală care generează neîncredere și incertitudine 
Președintele Klaus Iohannis a solicitat, joi, coaliției de guvernare să renunțe la politica fiscală promovată, având în 
vedere că aceasta generează "neîncredere" și "incertitudine". 
"Solicit coaliției aflate la guvernare, PSD și ALDE, să dea dovadă de responsabilitate și să renunțe la acest tip de 
politică fiscală care generează neîncredere, incertitudine și nu ajută pe nimeni", a spus Iohannis, la Palatul 
Cotroceni. 
El a recomandat prudență la nivelul deciziei politice și guvernamentale în privința măsurilor economice. 
"România are nevoie de o politică care rezolvă problemele nu astăzi și poimâine apar mai grave, ci are nevoie de o 
politică ce rezolvă problemele românilor pentru un viitor previzibil, deci o politică sustenabilă, cum se spune în 
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limbajul de specialitate. De aceea, avertizez la modul cel mai serios decidenții politici să aibă grijă și să judece clar, 
la rece, ca să nu bage România și pe români într-o aventură economică fiscală, cu final trist", a adăugat Iohannis. 
El a arătat că a avut discuții cu reprezentanții Guvernului, dar că "fiecare a rămas cu părerea lui". 
Șeful statului a menționat că nu va merge la ședința de Guvern în care va fi discutat pachetul de măsuri fiscale, 
deoarece, potrivit Constituției, nu are atribuții în domeniul economic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE Iohannis: Legislația în domeniul Justiției este ciopârțită 
Președintele Klaus Iohannis a criticat joi procedura de modificare a legilor Justiției, despre care a afirmat că sunt 
"ciopârțite", anunțând că va fi foarte activ în procesul legislativ în acest caz și că va face uz de toate prerogativele. 
"Cu rezultate aproape de negative a reușit ministrul Justiției să demonstreze că se poate și mai netransparent, și 
mai neclar, și mai incert de până acum. Niciodată nu am avut până acum o astfel de procedură viciată de 
legiferare — un pachet de legi asumat de ministru, cerute avize, toate negative, nu se lasă ministrul și se duce fără 
să aibă drept de inițiativă legislativă în Parlament, își dă fizic proiectele din mână, parlamentari din Coaliție iau 
aceste proiecte și le prezintă ca și cum le-ar fi creat acasă și acum avem inițiativă parlamentară. Așa nu se 
legiferează. (...) Dacă ne uităm la conținut, cu siguranță unele prevederi (...) sunt bune, oportune și necesare. Mă 
gândesc aici la a pune în acord cu decizii ale CCR, puneri în acord cu directive europene și așa mai departe, însă de 
la a corecta legislația, ceea ce în esență ar fi fost un lucru bun, până la a ciopârți, ceea ce se întâmplă se pare 
acum, este cale lungă și nu ar trebui să o parcurgem. (...) Voi fi foarte activ în acest proces legislativ și voi face uz 
de toate prerogativele prezidențiale", a declarat Iohannis, la Palatul Cotroceni. 
El a susținut că este nevoie de o discuție aprofundată în ceea ce privește pragul la abuzul în serviciu. 
"Aud tot felul de teorii în spațiul public și nu pot să nu spun că mă tem și aici de ciopârțiri ale legislației în vigoare. 
Mă gândesc la acel mult discutat prag. Nu cred că trebuie să existe un prag anume pentru a defini abuzul în 
serviciu. Un funcționar sau un deputat poate să facă abuz în serviciu și contra intereselor publice și aceasta este 
greu de cuantificat. Aici este nevoie de o discuție aprofundată și de bună credință. Or, clar, această bună credință 
este greu de găsit și greu de văzut în toată dezbaterea din Parlament", a spus șeful statului. 
În opinia lui Iohannis, Inspecția Judiciară trebuie să rămână la CSM. 
"Eu cred că Inspecția Judiciară — nu este treaba președintelui să legifereze, dar pot să-mi exprim o opinie și vă rog 
să o luați ca opinia persoanei Klaus Iohannis — trebuie să rămână la CSM dintr-un motiv constituțional extrem de 
simplu și clar, în Constituție scrie sec: CSM — garantul independenței Justiției, de unde concluzionăm că Inspecția 
trebuie să fie tot acolo. Argumentele vehiculate în spațiul public în ultima vreme că oamenii nu s-ar înțelege acolo 
la Inspecție, că unii au o părere, că alții au altă părere — acestea sunt detalii care se pot remedia foarte ușor, dar 
principiul este unul care este apărat în Constituție, bine statuat și foarte simplu. CSM reprezintă Justiția, nu 
Parlamentul. Parlamentul legiferează, creează legislația, sistemul judiciar o aplică și aceste lucruri nu pot fi și nu 
trebuie amestecate", a spus șeful statului. 
El a conchis că obiectivul său este păstrarea independenței Justiției și a eficienței în acest sistem. 
"Sper ca din dezbaterile parlamentare să reiasă proiecte de legi care fac bine Justiției și nu fac rău", a menționat 
Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Asociația Procurorilor, ieșire neașteptată: mesaj TRANȘANT despre pragul la abuzul în serviciu 
Șeful Asociației Procurorilor din România, Bogdan Gabor, susține că cea mai bună soluție pentru a rezolva 
problema abuzului în serviciu ar fi reglementarea infracțiunii și să se stabilească clar pedepsele. În această situație 
nu ar mai fi nevoie nici de prag la abuzul în serviciu, consideră Gabor. 
„Eu v-aş spune ceea ce a propus Asociaţia Procurorilor din România. Dacă se insistă atât de mult în reglementarea 
abuzului în serviciu, de ce nu se reglementează o infracţiune specială în ceea ce priveşte utilizarea fondurilor 
publice, legea achiziţiilor publice? Acolo ar fi foarte simplu să se instituie o infracţiune care să stabilească exact 
pedepsele, modalităţile în care pot fi combătute asemenea tipuri de acte, pentru că în proporţie de 90 şi ceva la 
sută infracţiunea de abuz în serviciu se regăseşte în ceea ce priveşte fraudarea fondurilor publice, mai ales în ceea 
ce priveşte achiziţiile publice. Deci nu văd de ce nu există atâta vehemenţă în reglementarea unei infracţiuni 
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speciale, în ceea ce priveşte achiziţiile publice, dacă există o atât de mare vehemenţă de a institui un prag în ceea 
ce priveşte abuzul în serviciu”, afirmă şeful Asociaţiei Procurorilor din România, informează RFI. 
Solicitat să spună mai clar dacă e nevoie sau nu de un prag valoric pentru abuzul în serviciu, Bogdan Gabor a 
răspuns: „Nu. Nu se încalcă nici o decizie a CCR, pentru că pot fi reglementate modalităţi specifice de comitere a 
unei infracţiuni. Dacă s-ar institui o infracţiune în ceea ce priveşte achiziţiile publice, s-ar putea stabili exact 
modalităţile în care poate fi protejat bugetul statului de această hemoragie, ca să zic aşa, în ceea ce priveşte 
fondurile publice”. 
Comisia parlamentară specială privind punerea în acord a Codurilor penale cu deciziile Curţii Constituţionale a 
amânat miercuri dezbaterea programată pe articolul privind abuzul în serviciu. 
Preşedintele comisiei, Florin Iordache (PSD), a declarat marţi că un prag pentru infracţiunea de abuz în serviciu se 
impune şi că el ar putea fi stabilit în jurul sumei de 19 mii de lei, precizând că nu crede că acest lucru ar deranja pe 
cineva. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Tudorel Toader mai face un pas după Legile Justiţiei. A început procesul de MODIFICARE al celor patru Coduri 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat joi că procesul de evaluare a celor patru coduri - civil, de procedură 
civilă, penal şi de procedură penală - a început, urmând să se facă o filtrare a propunerilor primite pentru a se da 
forma unui proiect de lege pentru modificarea lor.  
 
"De ieri, deja am început un proces de evaluare a celor patru coduri - Codul civil, procedură civilă, penal, 
procedură penală. Din aprilie am distribuit către dumneavoastră, către CSM, către Înalta Curte, către facultăţile de 
drept, către profesorii şi cei care au făcut parte din comisiile de elaborare a codurilor am trimis solicitări de 
propuneri pentru modificare. Avem un teanc cu mii de pagini de propuneri. Le-am repartizat pe patru colective, 
pe cele patru coduri, începem să facem o filtrare a propunerilor ca să dăm forma unui proiect de lege de 
modificare a celor patru coduri", a declarat Toader, la Conferinţa "Ziua profesiilor liberale din România", 
potrivit AGERPRES. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ULTIMA ORĂ -DNA dă lovitura la Ministerul Educaţiei! Secretar de stat, pus sub învinuire în dosarul 
Cutezătorii 
Direcţia Naţională Anticorupţie dă lovitura la Ministerul Educaţiei! Secretarul de stat în Ministerul Educației, 
Gabriel Ispas, este pus sub învinuire în dosarul Cutezătorii. Este dosarul în care sunt cercetați deja 
fostul ministru Mihnea Costoiu și omul de afaceri Dinu Pescariu. 
Gabriel Ispas a fost joi dimineața la sediul DNA pentru a i se aduce la cunoștință că are calitatea de suspect în 
dosarul Cutezătorii, potrivit DIGI24. Decizia procurorilor vine ca urmare a faptului că pe contractul semnat în 
2009, un act adițional la o înțelegere semnată inițial în 2004 între Ministerul Educației și fundația Dinu Pescariu, 
apare și semnătura lui Gabriel Ispas. La momentul respectiv era șeful direcției juridice din Ministerul Educației. 
Însă, Gabriel Ispas susține că această semnătură nu-i aparține și a solicitat o expertiză grafologică. 
În dosarul Cutezătorii mai sunt cercetați fostul tenismen Dinu Pescariu şi Mihnea Costoiu, fost secretar de stat în 
Ministerul Educaţiei. Procurorii vorbesc despre un prejudiciu de aproximativ 93 de milioane de euro, după ce 
fostul tenismen a plătit o chirie subevaluată. 
Dinu Pescariu e acuzat că a pus ilegal mâna pe baza sportivă "Cutezătorii", pentru care a plătit o chirie de 9.000 de 
euro pe lună. 
În opinia Curţii de Conturi, preţul corect era 1 milion de euro pe lună, în condiţiile în care baza sportivă are peste 
şase hectare şi e în cartierul Floreasca, o zonă bună din Sectorul 2. 
Mihnea Costoiu e acuzat de abuz în serviciu, în timp ce Dinu Pescariu de instigare la această infracţiune. Ambii 
sunt cercetaţi sub control judiciar. 
 (Sursa: Digi 24) 
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 Veste minunată pentru profesori 
 
Comisia pentru Învățământ a Camerei Deputaților a dat raport de admitere propunerii legislative care prevede că 
plata cheltuielilor cu salariile, sporurile, indemnizațiile și alte drepturi salariale ale personalului din învățământ se 
va asigura din bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Educației Naționale. 
Multe primării au început să aibă probleme în achitarea salariilor către profesori din bugetele locale. De aceea, 
este o veste bună pentru profesori faptul că banii pentru salariile acestora vor fi alocați direct din bugetul de stat, 
prin Ministerul Educaţiei. 
Propunerea legislativă prevede și că plata sumelor necesare executării hotărârilor judecătorești se va face 
începând cu 2018, eșalonat pe cinci ani, din bugetul de stat, scrie agerpres.ro. 
"Începând cu anul 2018, de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerul Educației Naționale, se asigură fondurile 
necesare pentru executarea hotărârilor judecătorești devenite executorii până la 31 decembrie 2017, având că 
obiect acordarea de daune-interese moratorii sub formă dobânzii legale pentru plata eșalonată a sumelor 
prevăzuteîn titluri executorii princare s-au acordat drepturi salariale personalului din învățământ', mai prevede 
proiectul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Scandal DE AMPLOARE la Academia de Poliție: Carmen Dan a trimis Corpul de Control al MAI peste 
conducerea instituției 
Un nou scandal 'zguduie' Academia de Poliție. Corpul de control al Ministerului de Interne investighează o posibilă 
acordare “pe ochi frumoși” a unei locuințe de serviciu. 
Un apartament de 3 camere din București ar fi fost distribuit unei angajate a departamentului financiar după ce ar 
fi fost ajutată să sară peste rând. 
“Pentru că nu am fost de acord, cu asta, am fost schimbat din funcție, peste noapte”, susține fostul președinte al 
comisiei de acordare a acestor locuințe, potrivit Știrilor Pro TV. 
Corpul de control al Ministrului Afacerilor Interne trebuie să verifice conducerea Academiei de Poliție, dar și 
tabelele cu cei care s-au înscris pentru o locuința gratuită. Deloc puțini, pentru că o astfel de lista are zeci sau sute 
de doritori care așteaptă uneori cu anii. Nu însă și o angajată de la financiar care ar fi obținut suspect de repede 
acest beneficiu. 
Scandalul se învârte în jurul unui bloc din Sectorul 5 al Capitalei, bloc care aparține Ministerului Afacerilor Interne 
și în care Academia de Poliție deține două apartamente. Se investighează modul cum a fost atribuit unul dintre 
ele, un apartament de trei camere. 
Se întâmplă anul trecut, iar președintele comisiei susține că a sesizat imediat superiorii că s-ar fi comis o 
nedreptate, pentru că locuința trebuia să ajungă la decanul Facultății de Jandarmi, cu un punctaj mai bun. Pentru 
că s-a opus tranzacției, fostul șef al comisiei spune că a fost dat afara. 
"Pentru că nu a fost păzită domnișoară respectivă, s-a hotărât schimbarea din funcție. Nu era legal, nu trebuia să i 
se dea. Nu era pe lista de așteptare în față celorlalți, funcția pe care o avea nu necesită prezența la unitate”, a 
declarat colonelul în rezervă Rotaru Constantin. 
"Așteptăm rezultatul controlului, nu cred și sper că nu se întâmplă așa ceva în cadrul Academiei”, a spus și 
purtătorul de cuvânt al Academiei de Poliție. 
Pana atunci însă, o altă anchetă, de dată asta penală, investighează o posibilă fraudare a unor examene. Mai 
multe note de la examene ar fi fost modificate astfel încât titulatura de șef de promoție să fie dată cu dedicație 
unui absolvent. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiect MAI care descurajează protestele. Pedepse cu închisoarea și atribuții sporite pentru polițiști 
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Ministerul de Interne a făcut public, joi, proiectul de lege privind statutul polițistului, iar una dintre modificări 
privește mărirea amenzii ce poate fi aplicată persoanelor care refuză să se legitimeze. Altele se referă la 
condițiile de conducere la secție și la forța fizică pe care o pot folosi organele de ordine. 
Pe legea acum în vigoare (Legea nr. 61/1991 pentru sancționarea faptelor de încălcare a unor norme de 
conviețuire socială, a ordinii și liniștii publice), se sancționa cu amendă de la 100 de lei la 500 de lei „refuzul unei 
persoane de a da relaţii pentru stabilirea identităţii sale, de a se legitima cu actul de identitate sau de a se 
prezenta la sediul poliţiei, la cererea ori la invitaţia justificată a organelor de urmărire penală sau de menţinere a 
ordinii publice, aflate în exercitarea atribuţiilor de serviciu”. 
Pe proiectul ministerului condus de Carmen Dan, aceeași contravenție va fi sancționată cu amendă de la 500 de 
lei la 1.500 de lei. 
Noi infracțiuni introduse 
Potrivit unei alte prevederi, în cazul în care persoana este avertizată „să înceteze activitățile infracționale”, dar 
aceasta refuză, anumite contravenții se transformă în infracțiune și vor fi pedepsite cu închisoare de la 3 luni la 
2 ani. 
Este vorba despre următoarele contravenții, despre care inițiatorul proiectului spune că „tulbură folosința 
locuinței locatarilor dintr-un imobil”: 
- tulburarea, fără drept, a liniştii locuitorilor prin producerea de zgomote cu orice aparat sau obiect ori prin 
strigăte sau larmă; 
- tulburarea liniştii locatarilor între orele 22,00-8,00 şi 13,00-14,00 de către orice persoană prin producerea de 
zgomote, larmă sau prin folosirea oricărui aparat, obiect ori instrument muzical la intensitate mare în localurile 
sau în sediile persoanelor juridice, în locuinţele persoanelor fizice sau în oricare alt loc din imobile cu destinaţia de 
locuinţe ori situat în imediata vecinătate a acestora 
- organizarea de petreceri cu caracter privat şi utilizarea de aparatură muzicală la intensitate de natură a tulbura 
liniştea locuitorilor, în corturi, alte amenajări sau în spaţiu neacoperit, situate în perimetrul apropiat imobilelor cu 
destinaţia de locuinţe sau cu caracter social, în mediul urban. 
Tot infracțiune va deveni și „fapta persoanei care, fiind avertizată asupra consecințelor legale la care se 
expune, împiedică prin orice mijloace, organele de ordine publică de a-și îndeplini, în condițiile legii, obligații de 
serviciu referitoare la luarea unor măsuri pentru: a) constatarea săvârșirii, în flagrant, de infracțiuni sau 
contravenții, b) ocrotirea vieții, sănătății și integrității corporale a persoanelor aflate într-o stare de pericol, c) 
legitimarea, controlul corporal, al bagajelor și al vehiculului sau conducerea unei persoane la sediul poliției ori al 
altui organ de stat”. Infracțiunea se va pedepsi cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau amendă. 
O altă infracțiune, pasibilă de pedeapsă cu închisoarea de la 3 luni la un an sau cu amendă, va fi „întrebuințarea 
în public de cuvinte, expresii ori gesturi jignitoare sau obscene în mod nemijlocit la adresa unui organ de 
urmărire penală sau de ordine publică, aflate în exercitarea atribuțiilor de serviciu”. 
Poliția nu se va mai ocupa de „siguranța cetățeanului” 
O altă modificare, de data aceasta vizând Legea nr. 218/2002 privind organizarea și funcționarea Poliției Române, 
stabilește că Poliția Română nu se mai ocupă cu „siguranța cetățeanului”. Concret, la art. 26 alin. 1, care detaliază 
atribuțiile Poliției Române, în loc de „aplică măsuri de menţinere a ordinii şi liniştii publice, a siguranţei 
cetăţeanului, de prevenire şi combatere a fenomenului infracţional” va fi „menține ordinea şi siguranța publică la 
nivel național şi aplică măsuri pentru prevenirea şi combaterea fenomenului infracțional şi terorismului”. 
Totodată, polițiștii nu vor mai legitima doar persoanele care încalcă legea, ci oricare persoană. Acest lucru 
deoarece, la art. 31, alin. 1, care detaliază drepturile și obligațiilor polițistului, în loc de „să legitimeze şi să 
stabilească identitatea persoanelor care încalcă dispoziţiile legale ori sunt indicii că acestea pregătesc sau au 
comis o faptă ilegală” va fi doar „să legitimeze şi să stabilească identitatea persoanelor”. 
Similar, pentru ca polițistul să aibă dreptul să conducă persoane la sediul poliției nu va mai fi nevoie ca acestea 
să pericliteze, prin acţiunile lor, „viaţa persoanelor, ordinea publică sau alte valori sociale” sau să fie suspectate 
de săvârşirea unor fapte ilegale. 
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Polițiștii vor putea interzice accesul în anumite spații 
Un alineat nou introdus va permite agenților „să interzică, temporar, accesul sau prezența oricărei persoane în 
perimetrul locului săvârșirii unor infracțiuni sau a altor fapte antisociale, dacă prin aceasta ar fi afectată 
desfășurarea normală a activității organelor abilitate”. 
De asemenea, polițiștii vor putea „să oprească forțat şi să imobilizeze vehicule, inclusiv prin utilizarea mijloacelor 
din dotare, în condiţiile legii”. 
Tot o prevedere nou introdusă va da polițiștilor dreptul să acceseze „bazele electronice de date ale poliției sau 
ale altor organe ale administrației de stat, precum și sistemele de supraveghere a spațiilor publice”, doar în 
scopul „prevenirii şi combaterii altor fapte ilegale, precum şi al menținerii ordinii și siguranței publice”. 
Agenții vor primi și dreptul de a cere oricărei persoane „să țină mâinile la vedere şi/sau să adopte o poziție 
inofensivă care exclude săvârșirea unei acțiuni violente îndreptate împotriva acestuia”, iar în cazul în care 
persoana respectivă refuză „se prezumă intenția săvârșirii unei acțiuni violente îndreptate împotriva polițistului”. 
Condiții pentru conducerea la secție 
Potrivit unui articol nou introdus, poliţistul va avea dreptul să conducă o persoană la sediul poliției și atunci când: 
- nu s-a putut stabili identitatea acesteia, ori există suspiciuni cu privire la identitatea declarată sau veridicitatea 
documentelor prezentate 
- datorită locului, momentului, circumstanțelor, bunurilor aflate asupra sa, ori comportamentului, creează 
suspiciunea că pregătește sau a comis o faptă ilegală. 
Odată dusă la secție, persoana are dreptul ca un membru al familiei sau o altă persoană desemnată să 
fie informată de măsura luată. Atenție, însă, ceva mai jos în proiect scrie că „pentru motive 
temeinice”, exercitarea acestui drept poate fi întârziată până la patru ore. 
Pentru „verificarea situației”, o persoană condusă la secție va putea fi ținută 24 de ore, atenție, dacă nu s-a dispus 
reținerea ori arestarea preventivă. 
Forța fizică și lovituri 
Un alt articol nou introdus prevede că „în îndeplinirea atribuțiilor de serviciu, poliţistul are dreptul să utilizeze 
mijloace de constrângere, constând în: forța fizică, inclusiv aplicarea unor procedee de autoapărare sau lovituri; 
cătușe sau alte mijloace adecvate de imobilizare a membrelor superioare și/sau inferioare; mijloace neletale; 
arme albe şi de foc; mijloace adecvate sau, după caz, vehicule, pentru oprirea forțată, blocarea sau deschiderea 
unor vehicule ori spații închise în care se găsesc persoane şi bunuri, ori pentru înlăturarea unor obstacole”. 
Dacă forța fizică nu este suficientă sau dacă persoana „intenționează să săvârșească sau săvârșește acțiuni 
violente cu obiecte, dispozitive, substanțe sau animale ce pot pune în pericol viața, sănătatea ori integritatea 
corporală a persoanelor”, atunci polițistul va avea dreptul să utilizeze: bastoane, tonfe, dispozitive cu substanțe 
iritant-lacrimogene şi/sau paralizante, câini de serviciu, scuturi de protecție, căști cu vizor, dispozitive cu 
electroşocuri, arme neletale cu bile de cauciuc sau alte arme neletale, precum şi alte mijloace de imobilizare care 
nu pun în pericol viaţa sau nu produc o vătămare corporală gravă. 
Proiectul MAI poate fi consultat AICI. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Decizie: Prețul gazelor investigat de ANRE și Consiliul Concurenței 
După ce a asistat impasibilă la creșterea prețului la gaze, Autoritatea Națională de Reglementare în Energie va 
investiga creșterea.  
Comisia parlamentară privind activitatea Autorității Naționale de Reglementare în Energie (ANRE) va solicita 
Consiliului Concurenței și reglementatorului realizarea unei investigații pe piața gazelor, din care să reiasă dacă 
producătorii au avut prețuri corecte în acest an, după liberalizarea de la 1 aprilie, a declarat, joi, deputatul Iulian 
Iancu, președintele Comisiei, în cadrul audierilor. informează Agerpres.ro. 
Deputatul a făcut propunerea de a se trimite o scrisoare în acest sens celor două instituții. 
"Vrem să vedem care a fost modul în care producătorii au stabilit prețul în anul 2017, ce argumente au avut, ce 
instrumente de piață au fost folosite pentru tranzacțiile de gaze, precum și dacă prețul este corect, competitiv și 
bazat pe regulile stabilite de ANRE'', a spus Iancu. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://81.181.207.101/frontend/documente_transparenta/87_1509610798_PR_Lege%20OSP_26102017_NG.pdf
https://www.agerpres.ro/economie/2017/11/02/comisia-parlamentara-de-ancheta-anre-solicita-consiliului-concurentei-si-reglementatorului-sa-investigheze-pretul-gazelor-14-43-05


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Anterior, în cadrul acelorași audieri, directorul general al Engie România, Eric Stab, declarase că prețul gazelor 
vândute de producători a crescut de la 60 de lei pe MWh, cât era la 1 aprilie, până la 105 lei în prezent. 
"La 1 aprilie 2017, când s-a liberalizat piața, prețul era reglementat la 60 de lei pe MWh. În vară, prețul a crescut 
la 72-75 de lei, iar acum, dacă ne uităm la cele mai recente tranzacții, prețurile sunt de 105 lei. În această iarnă, 
prețurile vor fi mult, mult mai mari decât iarna trecută, având în vedere evoluția prețurilor de acum", a subliniat 
reprezentantul Engie. 
Stab a mai spus că, la iarnă, gazele ar putea deveni insuficiente în cazul unei ierni grele, iar unii consumatori 
industriali vor trebui deconectați pentru a se asigura alimentarea cu prioritate a populației, însă Guvernul nu are 
un plan de urgență pentru această iarnă. 
"Dacă va fi o iarnă grea, va fi suficient gaz pentru la iarnă? Nu suntem siguri. Sperăm, dar nu avem nicio garanție", 
a spus Stab. 
Anii trecuți, Guvernul aproba în toamnă un plan de măsuri pentru situația de urgență în alimentarea cu gaze pe 
timpul iernii, în care erau prevăzuți pașii care trebuie urmați în caz de deficit, prioritară fiind alimentarea cu gaze a 
populației. 
"Singura soluție, dacă nu avem suficiente gaze, este să întrerupem furnizarea către anumiți consumatori, ceea ce 
trebuie definit printr-un plan de urgență întocmit de Guvern. Acest plan există din trecut, dar trebuie updatat de 
urgență. Cel mai important lucru este să definim clar ce consumatori trebuie să fie întrerupți și în ce ordine, dacă 
va fi o lipsă de resurse", a precizat Stab. 
În planurile de urgență de anii trecuți, primele măsuri luate erau trecerea unor producători de energie care 
utilizează gaze pe consumul de păcură și închiderea combinatelor chimice, cei mai mari consumatori de gaze. Însă, 
mare parte din aceste combinate chimice nu mai funcționează în prezent. 
În urmă cu o săptămână, deputatul Iulian Iancu a anunțat că prețul gazelor pentru consumatorii casnici nu va mai 
fi majorat la 1 noiembrie, așa cum declarase fostul președinte al ANRE, Niculae Havrileț. Potrivit lui Iancu, ANRE 
va analiza o posibilă modificare a prețului în luna martie a anului viitor. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Document Transelectrica: O nouă pană, oricând posibilă 
Avaria majoră care a afectat sute de mii de  bucureşteni miercuri nu este o supriză, potrivit unui document al 
operatorului naţional al reţelei de transport Transelectrica, elaborat încă de anul trecut. 
Mai grav este că situaţia s-ar putea repeta oricând, pentru că situaţia delicată a alimentării cu energie a tuturor 
cetăţenilor Bucureştiului din reţeaua naţională de transport este neschimbată, dar consumul de energie creşte. 
„Avaria a avut loc, miercuri 1 noiembrie, la ora 16:40, în staţia electrică 220/110/10 kV Fundeni, fiind afectate mai 
multe cartiere din zona de est şi de nord a Capitalei. Precizăm că nu au avut loc deteriorări de echipamente în 
staţie. Până la ora 17:40 au fost realimentaţi în mod operativ toţi consumatorii afectaţi. Le cerem scuze tuturor 
consumatorilor afectaţi de avaria înregistrată în reţeaua Transelectrica”, a transmis azi dimineaţă compania după 
ce ieri s-a oprit curentul preţ de o oră în mai multe cartiere din Bucureşti. 
Avaria înregistrată miercuri a fost cauzată de defectarea unor elemente din dispozitivul de acţionare al 
întrerupătorului de 220 kV şi din circuitele secundare aferente autotransformatorului, informează Transelectrica. 
Este a doua avarie la această staţie, după una care a avut loc acum două săptămâni. Este drept că atunci a avut loc 
la ora patru dimineaţă într-o zi de sâmbătă,  iar cartierele bucureştene Obor şi Fundeni, precum şi o parte din 
localităţile Otopeni, Afumaţi şi Fundeni au rămas fără energie electrică. 
De ce nu ar trebui să fie o surpriză 
Pe site-ul Transelectricase găseşte un document realizat în 2016, şi anume “Planul de Dezvoltare a Reţelei 
electrice de transport (RET) în perioada 2016 – 2025”. Acolo se spune foarte clar că, din cauza creşterii 
consumului din Bucureşti, ca urmare a dezvoltării oraşului, este nevoie de măsuri pentru creşterea siguranţei în 
alimentarea consumatorilor, luate de Transelectrica şi de Enel, inclusiv o nouă staţie de transformare a 
operatorului naţional de transport, alături de întărirea reţelei de distribuţie. 
Iată pasaje care se referă la situaţia delicată în care se află consumatorii din Capitală: 
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“O situaţie specială există în reţeaua de alimentare a municipiului Bucureşti. Evoluţia prognozată a consumului 
conduce la necesitatea realizării unei stații de 400/110 kV în centrul de consum al Municipiului București, pentru 
creșterea siguranței în alimentarea cu energie electrică. Pentru includerea acestor proiecte în planul de 
dezvoltare, este necesar să se convină cu operatorul de distribuţie din zonă staţiile de distribuţie în care se vor 
realiza injecţiile din RET şi un plan comun de acţiune. Până atunci, în Planul de dezvoltare nu a fost inclusă 
dezvoltarea RET de alimentare a municipiului Bucureşti”, se arată in documentul prezentat de e-nergia.ro. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Anunţ important pentru bucureşteni: oraşul va avea STRĂZI noi, informează Primăria Capitalei 
„În urma unor discuţii de joi, dintre Ministrul Trasnsporturilor, Felix Stroe, şi primarul general, Gabriela Firea, s-a 
convenit transferarea mai multor terenuri din administrarea Ministerului Transporturilor - ocupate de linii 
feroviare scoase din funcţiune, gări şi cantoane, situate în intravilanul Municipiului Bucureşti, în administrarea 
PMB, pentru a fi transformate în străzi, parcuri sau centre comunitare, cum sunt, de exemplu, Strada Liniei sau 
Şoseaua Progresul”, se arată într-un comunicat al Primăriei Capitalei, remis joi Mediafax. 
De asemenea, cei doi au discutat şi despre posibilitatea preluării de către Primărie a Metrorex. 
„Autoritatea locală şi autoritatea centrală trebuie sa pună bazele unui parteneriat clar. Autoritatea locală este în 
întregime responsabilă pentru planificarea serviciului public local şi regional, conform Constituţiei Romaniei, dar şi 
normelor impuse de legislaţia europeană. În acest sens, am discutat atât pentru trecerea companiei Metrorex de 
la Ministerul Transporturilor la Primăria Capitalei, cât şi despre transferul centurii Bucuresti către PMB”, a 
declarat primarul general, Gabriela Firea. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Comisia Națională de Prognoză a revizuit din nou, în sus, la 6,1%, estimările privind creșterea economică în 2017 
Comisia Națională de Prognoză a revizuit din nou, în sus, estimările privind creșterea economică a României în 
2017, la 6,1%, de la 5,6% cât preconizase anterior. 
Conform Prognozei de toamnă, Produsul Intern Brut se va situa la 842,5 miliarde de lei anul acesta, față de 837,1 
miliarde lei estimarea din varianta preliminară a prognozei de toamnă. 
Produsul Intern Brut pe locuitor este estimat în 2017 la 43.010 lei (42.734 lei în prognoza preliminară). Acesta va 
crește în 2018 la 46.617 lei, în 50.468 lei, în 2020 la 54.644 lei și în 2021 la 58.858 de euro. 
Consumul individual al gospodăriilor va crește în 2017 cu 8,5% (7,9% estimarea anterioară), iar cel al 
administrației publice cu 1% (2% estimarea anterioară). 
CNP a menținut prognoza de creștere a PIB în 2018, 2019 și 2020, la 5,5%, 5,7% și, respectiv, 5,7%, în timp ce 
pentru 2021 estimează o majorare până la 5%. 
Și Fondul Monetar Internațional (FMI) a revizuit recent, de la 4,2% la 5,5%, estimările privind evoluția economiei 
românești în acest an, în raportul "World Economic Outlook", publicat pe 10 octombrie. 
De asemenea, FMI și-a îmbunătățit și prognoza privind ritmul de creștere înregistrat de economia României în 
2018, până la 4,4%, față de avansul de 3,4% preconizat în aprilie. 
Conform documentului referitor la perspectivele economiei globale, România și Islanda vor consemna în acest an 
cea mai mare creștere economică din Europa, de 5,5%. 
Banca Mondială anunța, la rândul său, pe 20 octombrie, că economia României ar urma să crească peste potențial 
în 2017 și în 2018, conform celei mai recente actualizări a raportului Economie regională, migrație și mobilitate în 
Europa și Asia Centrală. 
"PIB-ul va crește probabil cu 5,5% în acest an, datorită măsurilor de stimulare fiscală și a îmbunătățirii economiei 
europene. Majorarea consumului ar urma să extindă deficitul de cont curent la 3,1% în 2017, de la 2,4% în 2016. 
Inflația ar urma să crească, reflectând cererea internă excesivă și atenuarea efectelor reducerilor de taxe. Banca 
Națională a României se așteaptă la o majorare graduală a inflației spre 2% la sfârșitul lui 2017", relevă raportul 
BM. 
Banca Mondială previzionează o expansiune a PIB de 4,1% pentru 2018 și de 3,6% în 2019, iar deficitul de cont 
curent ar urma să ajungă la 3,5% anul viitor și la 3,8% în 2019. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Victor Negrescu, anunţ despre Preşedinţia română a Consiliului UE: Nu vorbim de politică, vorbim de nevoia 
unui consens 
Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene, pe care ţara noastră o va deţine în 2019, va fi o activitate ce va reflecta 
"nevoia unui consens", şi nu interese politice, a declarat joi ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor 
Negrescu. Negrescu a participat la lansarea Ghidului Preşedinţiei Române a Consiliului UE din 2019 - un document 
realizat de Europuls - Centrul de expertiză europeană. 
"Nu vorbim de politică, ci de politici şi vorbim mai exact de nevoia unui consens, a unui consens larg", a subliniat 
Victor Negrescu. 
El a spus că, în prezent, în procesul de pregătire a preşedinţiei sunt implicaţi 1.500 de experţi, cu 250 de 
preşedinţi şi vicepreşedinţi de grup de lucru. Şefii grupurilor de lucru vor primi, cel mai probabil, broşura lansată 
joi, a adăugat oficialul. "Această preşedinţie nu este a unui ministru sau a unui guvern, ci este a fiecărui român şi 
în consecinţă încercăm să dăm această direcţie pentru viitoarea noastră preşedinţie", a afirmat Negrescu, 
anunţă Agerpres. 
Potrivit ministrului, "în fiecare judeţ din România va fi cel puţin un eveniment formal, cel puţin o reuniune" 
cuprinse în programul preşedinţiei române. "Dorim să implicăm cât mai mulţi parteneri din mediul asociativ", a 
spus ministrul şi a menţionat că pe 9 noiembrie va fi anunţat logoul preşedinţiei române, ales în urma unui 
concurs dedicat tinerilor. 
Ghidul lansat joi prezintă date informative legate de importanţa Preşedinţiei Consiliului UE, un inventar al 
resurselor necesare, o agendă de lucru, posibile priorităţi ale României în 2019 şi preşedinţia română în cifre. De 
asemenea, ghidul conţine un glosar de termeni utili în contextul Consiliului UE, reguli de protocol, dar şi 
testimoniale din partea unor reprezentanţi ai ţărilor ce deja au deţinut preşedinţia. Astfel, Ministerul de Afaceri 
Europene al Austriei este prezent în ghid cu "cele 12 porunci pentru o preşedinţie de succes". 
Printre cele 12 "porunci" se numără: "Mănâncă atunci când poţi, dormi când poţi, nu ştii niciodată când vei prinde 
următoarea ocazie", "Cele mai mari probleme nu provin din cele 27 de state membre, ci din propria capitală" sau 
"Un preşedinte apreciat poate ţine şedinţe scurte". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ovidiu Gheorghe (ACDBR): În România, nu există la ora actuală o definire clară a distribuitorului 
Distribuitorul este considerat, în România, acel samsar care se duce și cumpără în Piața Obor și vinde mai departe, 
pentru că nu există la ora actuală un statut al distribuitorului în legislația specifică, însă acest lucru trebuie 
reglementat, a declarat, joi, președintele Asociației Companiilor de Distribuție de Bunuri din România (ACDBR), 
Ovidiu Gheorghe, la o dezbatere de profil organizată la Academia de Studii Economice. 
"Distribuitorul este considerat acel samsar care se duce și cumpără în Piața Obor și vinde mai departe, pentru că 
nu există la ora actuală un statut pentru distribuitor în legislația specifică, respectiv OUG 99. Intrăm în codul CAEN 
ca și comercianți de bunuri cu ridicata sau cu amănuntul, dar dacă nu am fi, de la consumator la producător ar fi 
greu să ajungă produsele. În prezent, nu există o definire clară a noțiunii juridice a distribuitorului. Cea din Codul 
consumului este din anul 2004, dar pe care trebuie să lucrăm, deoarece distribuitorul este definit ca operatorul 
economic din lanțul de distribuție a cărui activitate profesională nu afectează caracteristicile produsului. Eu nu o 
înțeleg și sunt absolvent de drept, deci trebuie să lucrăm un pic pe ea", a precizat Gheorghe. 
Acesta s-a referit și la abuzul de poziție dominantă exercitat de marile lanțuri de magazine, ceea ce va duce la 
dispariția magazinelor de proximitate și implicit a produsului tradițional românesc. 
"Ne dorim UE, milităm pentru politicile și principiile europene, dar este bine și important pentru această țară să 
așezam pe principii corecte relația dintre furnizori, distribuitori și celelalte canale de distribuție și numesc aici 
supermarketurile. Superaglomerarea în traficul urban este cauzată de dezvoltarea haotică a supermagazinelor. 
Există foarte multe supermarketuri pe o arie de numai un kilometru. În aceste condiții nu mai crește nimic la 
umbra acestor nuci, și o spun așa pentru că am experiența din agricultură. Vrem noi să nu mai crească magazinele 
de proximitate? Studiile arată că falimentul cel mai des întâlnit este la micii comercianți. Vrem să nu mai avem 
magazine de specialitate? Atunci să nu intervenim. Îmi spun colegii din distribuție, din mediul asociativ, că e buna 
inițiativa, dar este târziu. Da, poate este târziu, dar peste 10 ani o să ne adunăm din nou la ASE și o să facem 
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același lucru sau facem acum ceva? Consider că legislația nu mai este acordată cu realitatea socio-economică din 
țara noastră", a spus Gheorghe. 
În opinia acestuia, Consiliul Concurenței ar trebui să facă "teste de competiție", nu doar analize pe fuziuni și 
achiziții de magazine. 
"Trebuie făcut un test de competiție, respectiv ce suprafață de vânzare alocăm și la ce număr de locuitori. Noi 
vom sprijini Consiliul Concurenței ca să vină cu picioarele în realitate. Nu pot să mai ies din casă că dau în parcarea 
de la supermarket. Nu pot să mai cumpăr brânza tradițională că nu o găsesc în supermarket, deși eu vreau să 
mănânc românește", a adăugat șeful Asociației. 
Nu în ultimul rând, acesta a cerut oficialilor de la Ministerul Agriculturii să transmită câți dintre beneficiarii de 
fonduri europene prin PNDR reușesc să își vândă produsele și prin ce canale de comerț. 
"Dacă îmi fac vie și fac vin, dar nu reușesc să îl vând, fără suportul distribuției, înseamnă că am cheltuit bani, 
poate, fără efect în economie", susține Ovidiu Gheorghe. 
În legătură cu lipsa unui cod CAEN specific, șeful Asociației a adăugat că s-a găsit o soluție împreună cu INS prin 
care se poate dezvolta în actul normativ de profil ceea ce înseamnă distribuție. 
Asociația Companiilor de Distribuție de Bunuri din România (ACDBR) are în componență 34 de membri, o cifră de 
afaceri de circa 500 de milioane de euro, aproape 5.500 de angajați și o flotă auto de aproximativ 3.600 de 
autovehicule. De asemenea, există peste 45.000 de clienți care asigură "distribuția tradițională" a bunurilor de 
larg consum pe teritoriul național. 
Piața distribuției tradiționale din România, în valoare de aproape trei miliarde de euro, este generată de circa 150 
de operatori economici, regiunile Muntenia și Transilvania fiind acoperite de 21% din companii și respectiv de 
19%, potrivit datelor furnizate de Asociația Companiilor de Distribuție de Bunuri din România (ACDBR). 
În ultimii trei ani ani, piața românească de FMCG (Fast-moving consumer goods; bunuri de consum cu mișcare 
rapidă — n. r.) a înregistrat o creștere valorică de 3-4%, iar marja medie de profitabilitate a fost de 2,35%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Circulația la metrou a fost reluată după două ore. Doi directori de la Metrorex au fost demiși 
Circulaţia metroului a fost blocată la metrou în această dimineață peste două ore între stațiile Eroilor și 
Grozăveşti. Un jgheab de scurgere a infiltraţiilor a căzut din plafon şi a produs un scurt circuit. Din cauza acestui 
incident, ministrul Transporturilor, Felix Stroe, a demis doi şefi de la metrou. Este vorba de directorul general, 
Marian Aldea, şi directorul de exploatare. 
ACTUALIZARE Circulația la metrou a fost reluată. 
 Metrorex informează că astăzi la ora 5.24, pe tronsonul Eroilor-Politehnica, pe firul 1, un jgheab de scurgere a 
infiltrațiilor a căzut din plafon, pe șina a 3-a (responsabilă cu transmiterea tensiunii ) și a produs un scurt circuit. 
Din acest motiv, a fost scoasă tensiunea de pe șină, trenul care tranzita zona a fost oprit, călătorii din tren fiind 
evacuați în siguranță de către echipele Metrorex prin stația Eroilor. 
Directorul General al Metrorex se află la fața locului pentru coordonare și remedierea rapidă a situației. 
La acest moment echipele Metrorex lucrează pentru remedierea situației. 
Ca urmare a scoaterii tensiunii din șină, pe tronsonul Izvor-Politehnica- Grozăvști nu se circulă. 
Se circulă în sistem pendulă între statiile Gorjului și Politehnica. 
Trenurile de la Republica circulă până la Piața Unirii și cele de la Anghel Saligny până la Izvor. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Pușcașii marini se antrenează cu piloții forțelor terestre americane în poligoanele din Dobrogea 
Militarii americani din baza Mihail Kogălniceanu se antrenează pentru operațiuni antiteroriste și au simulat 
capturarea unei ținte importante. Statele Unite ale Americii au în baza de lângă Constanța câteva sute de militari 
și mai multe elicoptere Black-Hawk. 
Infanteriștii sunt îmbarcați în elicopterele Black-Hawks. Deși piloții și infanteriștii fac parte din structuri complet 
diferite ale armatei americane, ei lucrează foarte bine în comun. 
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Începând din 2010, SUA au în permanență militari în Baza Mihail Kogălniceanu. Militarii se antrenează în principal 
cu românii, însă au exerciții comune cu mai toate țările din estul Europei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Războiul caviarului în România. Braconajul sturionilor este greu de oprit, pentru că instituțiile nu se înțeleg 
între ele 
România a fost un mare producător de caviar. Acum, avem doar braconieri care prosperă din pescuitul ilegal de 
sturioni. Icrele negre, care se vând - de asemenea ilegal - şi cu 10 mii de euro kilogramul, înseamnă o avere. 
Pescuitul sturionilor este interzis până în 2021 şi există în derulare un program de microcipare şi monitorizare a 
celor mai scumpi peşti din Dunăre. Dar toată munca cercetătorilor poate deveni inutilă din cauza neînţelegerilor 
dintre instituţii. 
Stelnica, județul Ialomița. Aici pe malul Dunării, polițiștii au descoperit un morun de 100 de kilograme. Era gata 
tranşat şi urma să fie făcut nevăzut. A fost prins ilegal pentru că pescuitul sturionilor este interzis până în 2021. 
Dar braconierii nu renunță niciodată. 
Institutul de Cercetare pentru Protectia Mediului a început în 2011 un program de monitorizare a sturionilor. Este 
finanțat cu 7,2 milioane de euro, fonduri europene și de la buget. 
Între timp, cercetătorii au constatat că 60% dintre exemplarele marcate cu emițătoare au dispărut. Acum, însă, 
monitorizarea nu mai poate fi continuată, pentru că Agenția Națională de Pescuit și Acvacultură i-a retras 
autorizația de pescuit științific. 
Președintele Agenției Naționale de Pescuit consideră că programul cercetătorilor nu este eficient și vrea să își 
lărgească echipa de combaterea braconajului. 
Reprezentanții Institutului de Cercetare pentru Protecția Mediului vor să conteste în instanță decizia Agenției  de 
Pescuit. 
Blocarea programului de monitorizare a sturionilor ar putea obliga România să restituie banii europeni încasați. Și 
nu ar mai exista nici rezultatele finale ale studiilor care, între altele, arată și amploarea braconajului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Fără bani pentru generozitate. ONG-urile pierd milioane de euro pentru că a scăzut numărul firmelor care pot 
face donații 
Organizaţiile nonguvernamentale au pierdut peste 40 de milioane de euro anul acesta din cauza schimbării 
legislației la începutul anului. Firmele care le puteau dona aceşti bani pentru proiecte nu se mai încadrează în 
categoria întreprinderilor care trebuie să plătească impozit pe profit. Iar de anul viitor, situaţia ar putea fi și mai 
dramatică. 
În ultimii doi ani, Asociaţia MagiCamp a strâns aproape un milion de euro de la firmele care au donat până la 20% 
din impozitul pe profit. 
La începutul acestui an, Ordonanţa 3 a redus cu 50.000 numărul companiilor care mai pot face donații de până la 
20 la sută din impozitul pe profit. 
Asociaţia "Dăruieşte viaţă" a construit, în timp, cu aceşti bani,  camere sterile pentru copii, laboratoare de biologie 
moleculară și a renovat secţii de oncologie. 
De anul viitor, lucrurile se vor complica şi mai mult, când plafonul de la care o companie va plăti impozit pe profit 
ar urma să crească la 1 milion de euro. Aşa că 80% dintre întreprinderile mici şi mijlocii nu vor mai putea face 
sponsorizări deductibile. 
Reprezentanţii ONG-urilor propun ca firmele cu cifra de afaceri de până în 500.000 de euro să poată face 
sponsorizări către ONG-uri, direcţionând din impozitul pe venit și nu pe profit. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Unul dintre cei mai mari operatori de telefonie mobilă și-a lansat propria bancă online 
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Orange și-a lansat joi propria bancă. Aceasta este online, iar clienții pot deschide conturi, pot primi carduri, 
împrumuturi prin overdraft sau pot cumpăra asigurări. De asemenea, utilizatorii pot face plăți online și va exista și 
un consilier financiar virtual, bazat pe supercomputerul Watson de la IBM. 
  
Potrivit libertatea.ro, serviciile bancare sunt disponibile doar în Franța, țară unde Orange speră să ajungă să aibă 2 
milioane de clienți în zece ani, adică o cotă de piață de 25% din totalul serviciilor de online banking. 
În România, serviciul ar putea fi lansat din 2018, după cum anunțau oficialii grupului francez în luna aprilie. Planul 
ar fi să lanseze credite pe termen scurt, iar pentru asta nu va avea nevoie de licență de bancă. Ar fi, practic, o 
instituție financiară nebancară (IFN). Orange Bank ar putea furniza astfel credite de la trei luni la un an. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Carles Puigdemont cere eliberarea miniștrilor catalani arestați preventiv 
Fostul președinte al provinciei spaniole Catalonia, Carles Puigdemont, a cerut joi eliberarea celor opt foști miniștri 
regionali arestați preventiv, informează AFP. 
Într-un mesaj transmis de televiziunea regională catalană, care a precizat că Puigdemont se află în continuare în 
Belgia, șeful executivului provincial dizolvat de guvernul Spaniei a declarat: "Ca președinte al guvernului legitim al 
Cataloniei, cer eliberarea consilierilor (miniștrilor — n. red.) și a vicepreședintelui Oriol Junqueras".  
Un judecător spaniol a dispus joi plasarea în arest preventiv a fostului vicepremier catalan Junqueras și a șapte 
dintre miniștrii fostului executiv al provinciei. După ce Catalonia și-a proclamat independența față de Spania, 
aceștia au fost acuzați de autoritățile de la Madrid de rebeliune, răzvrătire și deturnare de fonduri. Același 
magistrat a decis judecarea în stare de libertate, pe o cauțiune de 50.000 de euro, a unui singur ministru catalan, 
Santi Vila, care a demisionat înaintea votării declarației de independență și a cerut atunci separatiștilor catalani să 
poarte un dialog cu guvernul spaniol. 
Ceilalți membri ai executivului catalan destituit au părăsit Spania. Parchetul spaniol a cerut joi emiterea unor 
mandate europene de arestare pe numele lor și transmiterea acestora către Belgia. Puigdemont a susținut marți, 
la Bruxelles, o conferință de presă în care a afirmat că va rămâne deocamdată acolo, pentru a nu ajunge să fie 
judecat în Spania, de o justiție pe care el o consideră politizată. 
(Sursa: Agerpres) 
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